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Dar bázne pred Bohom

Drahí bratia a sestry, dobrý deň!

Dar bázne voči Bohu, o ktorom dnes
hovoríme, uzatvára sériu siedmich
darov Ducha Svätého. Neznamená
mať strach pred Bohom, to nie.
Vieme dobre, že Boh je Otec a že nás
miluje a chce našu spásu, a vždy
odpúšťa, vždy. Preto niet dôvodu na
to, aby sme sa ho báli! Bázeň pred
Bohom je naopak darom Ducha,



ktorý nám pripomína, akí sme
maličkí pred Bohom a jeho láskou, a
že naše dobro spočíva v pokornom,
úctivom a dôvernom odovzdaní sa
do jeho rúk. Toto je bázeň pred
Bohom: prenechanie sa dobrote
nášho Otca, ktorý nás veľmi miluje.

Keď si Duch Svätý urobí v našom
srdci príbytok, naplní nás útechou a
pokojom a vedie nás k tomu, aby sme
sa vnímali takí, akí sme, to jest
maličkí, a to vďaka postoju, ktorý
Ježiš veľmi odporúča v evanjeliu,
pretože ten, kto zloží všetky svoje
obavy a očakávania na Boha, cíti sa
chránený a šťastný ako dieťa v
otcovom náručí! Toto koná Duch
Svätý v našich srdciach, umožňuje
nám, aby sme sa cítili ako deti v
náručí svojho otca. V tomto zmysle
môžeme správne porozumieť, ako v
nás bázeň pred Bohom naberá formu
poddajnosti, vďačnosti a chvály,
napĺňajúc naše srdce nádejou.
Veľakrát naozaj nedokážeme prijať



Boží plán a uvedomujeme si, že sami
od seba si nevieme zaistiť šťastie a
večný život. Avšak práve v skúsenosti
našich ohraničení a našej chudoby
nás Duch potešuje a umožňuje nám
vnímať, že to najdôležitejšie je nechať
sa viesť Ježišom do náručia jeho Otca.

Práve preto veľmi potrebujeme tento
dar Ducha Svätého. Bázeň pred
Bohom nám dáva vedomie, že všetko
pochádza z Božej milosti a že naša
skutočná sila spočíva jedine v
nasledovaní Pána Ježiša a v otvorení
sa Otcovi, aby nás zahrnul svojou
dobrotou a milosrdenstvom. Otvoriť
srdce, aby k nám prišla Božia
dobrota a milosrdenstvo. Toto koná
Duch Svätý s darom bázne voči Bohu,
otvára srdcia. Otvorené srdce
potrebujeme preto, aby k nám prišlo
Otcovo odpustenie, milosrdenstvo,
dobrota a nežnosť, pretože sme
nekonečne milované deti.



Vtedy, keď sme preniknutí bázňou
pred Bohom, sme vedení k tomu, aby
sme nasledovali Pána s pokorou,
poddajnosťou a poslušnosťou. To sa
však nemá diať v akomsi
rezignovanom, pasívnom či dokonca
uplakanom postoji, ale s úžasom a
radosťou dieťaťa, ktoré si uvedomuje
lásku a starostlivosť Otca. Bázeň pred
Bohom z nás nerobí kresťanov, ktorí
sú bojazliví a nedokážu vzdorovať,
ale vzbudzuje v nás odvahu a silu!

Je to dar, ktorý nás pretvára na
kresťanov presvedčených,
nadšených, ktorí sa nepodriaďujú
Pánovi zo strachu, ale preto, že sú
pohnutí a premožení jeho láskou! Byť
premoženými Božou láskou! To je
nádherná skutočnosť. Nechať sa
získať touto láskou Otca, ktorý nás
veľmi miluje, miluje nás celým
svojím srdcom.

Buďme však pozorní, pretože Boží
dar, dar bázne voči Bohu je zároveň



aj istým alarmom pred tvrdošijným
zotrvávaním v hriechu. Vtedy, keď
nejaký človek žije zle, keď sa rúha
proti Bohu, keď zneužíva druhých,
keď ich tyranizuje, keď žije iba pre
peniaze, pre márnivosť alebo pre
moc či pýchu, vtedy nás svätá bázeň
Božia upozorní: pozor! So všetkou
tou mocou, so všetkými peniazmi, so
všetkou tvojou pýchou, so všetkou
tou márnivosťou nebudeš šťastný.
Nik si nemôže vziať so sebou na
druhú stranu ani peniaze, ani moc,
ani márnivosť, ani pýchu. Nič!
Môžeme si tam vziať jedine lásku,
ktorú nám dáva Boh Otec, Božie
pohladenia, ktoré sme akceptovali a
prijali s láskou. A môžeme tam
priniesť to, čo sme urobili pre
druhých.

Pozor na to, aby sme nevkladali
svojou nádej do peňazí, do nadutosti,
do moci, do márnivosti, pretože
všetky tieto veci nám nemôžu nič
prisľúbiť! Myslím napríklad na ľudí,



ktorí majú zodpovednosť za iných a
nechajú sa skorumpovať. Myslíte si,
že skorumpovaný človek bude
šťastný na druhej strane? Nie,
pretože ovocie jeho skazenosti mu
zamorilo srdce a bude preň ťažké ísť
k Pánovi. Myslím na tých, ktorí
profitujú z obchodovania s ľuďmi a z
otrockej práce. Myslíte, že títo majú v
srdci Božiu lásku? Tí, čo obchodujú s
ľuďmi, čo ich zneužívajú na otrockú
prácu? Nie, nemajú v sebe bázeň voči
Bohu a nie sú šťastní, veru nie.
Myslím na tých, ktorí vyrábajú
zbrane, aby vyvolávali vojny. Veď si
len pomyslite, čo je to za remeslo!
Som si istý, že ak sa teraz opýtam,
ktorí z vás sú producentmi zbraní,
odpoviete mi, že nik, nikto, pretože
takí neprichádzajú počúvať Božie
slovo! Vyrábajú smrť, sú kšeftami so
smrťou, kupčia so smrťou. Nech im
bázeň pred Bohom umožní pochopiť,
že jedného dňa sa všetko skončí a
budú musieť Bohu zložiť účty.



Drahí priatelia, v 34. žalme sa takto
modlíme: „Úbožiak zavolal a Pán ho
vyslyšal a vyslobodil ho zo všetkých
tiesní. Ako strážca sa utáborí anjel
Pánov okolo bohabojných a
vyslobodí ich“ (Ž 34,7-8). Prosme si
od Pána milosť spojiť naše hlasy s
hlasmi chudobných, aby sme prijali
dar bázne voči Bohu a aby sme si
spolu s nimi mohli uvedomiť, že sme
zaodetí do milosrdenstva a lásky
Boha, ktorý je náš Otec, náš otecko.
Nech je tak.

Rím, 11. júna 2014
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